

INTERNATIONAL STANDARD

NORME INTERNATIONALE

Electrical safety in low voltage distribution systems up to 1 000 V a.c. and 1 500 V d.c. – Equipment for testing, measuring or monitoring of protective measures

Part 1: General requirements

Sécurité électrique dans les réseaux de distribution basse tension au plus égale à 1 000 V c.a. et 1 500 V c.c. – Dispositifs de contrôle, de mesure ou de surveillance de mesures de protection

Partie 1: Exigences générales

INTERNATIONAL
ELECTROTECHNICAL
COMMISSION

COMMISSION
ELECTROTECHNIQUE
INTERNATIONALE

ICS 17.220.20; 29.080.01; 29.240.01

ISBN 978-2-8322-7141-4

Warning! Make sure that you obtained this publication from an authorized distributor.

Attention! Veuillez vous assurer que vous avez obtenu cette publication via un distributeur agréé.

CONTENTS

FOREWORD.....	4
INTRODUCTION.....	6
1 Scope.....	7
2 Normative references	7
3 Terms and definitions	8
4 Requirements	12
4.1 General requirements	12
4.2 Influence quantities – Operating uncertainty (<i>B</i>), percentage operating uncertainty (<i>B</i> [%])	12
4.3 Rated operating conditions	13
4.4 Battery test facility	14
4.5 Safety	14
4.6 Electromagnetic compatibility.....	14
4.6.1 Immunity.....	14
4.6.2 Emission.....	14
4.7 Mechanical strength against vibration	14
5 Marking and operating instructions	15
5.1 General.....	15
5.2 Marking.....	15
5.3 Operating instructions	15
5.3.1 Performance requirements.....	15
5.3.2 Other information.....	15
6 Tests	16
6.1 General.....	16
6.2 Operating uncertainty.....	16
6.2.1 General	16
6.2.2 Influence of changing position	16
6.2.3 Influence of temperature	16
6.2.4 Influence of the supply voltage	16
6.3 Battery test facility	16
6.4 Safety tests.....	16
6.5 EMC tests	16
6.6 Mechanical requirements	17
6.7 Marking and operating instructions.....	17
6.8 Records	17
Annex A (informative) Explanation of the application of GUM in series IEC 61557	18
A.1 Overview.....	18
A.2 Basic model of evaluation of results under operational conditions	18
A.2.1 General	18
A.2.2 Standard uncertainty of a result	18
A.2.3 Expanded uncertainty	19
A.2.4 Relative operating uncertainty	19
A.2.5 Calibration uncertainty.....	19
A.3 Operating uncertainty calculations as basis for 4.1	20
A.3.1 Standard uncertainty	20
A.3.2 Operating uncertainty in accordance with 4.1.....	20

Annex B (informative) Environmental aspects	21
B.1 Overview.....	21
B.2 Guidelines to establish a material declaration and end-of-life information	21
B.2.1 General	21
B.2.2 Guidelines for material declaration	22
B.2.3 Guidelines for end-of-life (EoL)	22
B.2.4 Example of a material declaration and end-of-life information	22
Bibliography.....	25
 Figure B.1 – Components listed for EoL of a product	 24
 Table B.1 – Material content according to IEC 62474 material classes.....	 23

INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION

**ELECTRICAL SAFETY IN LOW VOLTAGE DISTRIBUTION SYSTEMS
UP TO 1 000 V AC AND 1 500 V DC –
EQUIPMENT FOR TESTING, MEASURING OR MONITORING
OF PROTECTIVE MEASURES****Part 1: General requirements****FOREWORD**

- 1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as "IEC Publication(s)"). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the two organizations.
- 2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all interested IEC National Committees.
- 3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any misinterpretation by any end user.
- 4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in the latter.
- 5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any services carried out by independent certification bodies.
- 6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication.
- 7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC Publications.
- 8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is indispensable for the correct application of this publication.
- 9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights.

International Standard IEC 61557-1 has been prepared by technical committee 85: Measuring equipment for electrical and electromagnetic quantities.

This third edition cancels and replaces the second edition published in 2007. This edition constitutes a technical revision.

This third edition includes the following significant technical changes with respect to the previous edition:

- a) terms aligned with IEC 60050;
- b) measurement of uncertainty revised according to the equations in 4.2 of ISO/IEC Guide 98-3:2008 (GUM);
- c) updated references for safety and EMC requirements;

- d) updated references for marking and operating instructions;
- e) updated references for testing safety and EMC;
- f) Annex A contains an explanation of GUM;
- g) Annex B addresses environmental aspects.

The text of this International Standard is based on the following documents:

FDIS	Report on voting
85/689/FDIS	85/692/RVD

Full information on the voting for the approval of this International Standard can be found in the report on voting indicated in the above table.

This document has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2.

A list of all parts in the IEC 61557 series, published under the general title *Electrical safety in low voltage distribution systems up to 1 000 V AC and 1 500 V DC – Equipment for testing, measuring or monitoring of protective measures*, can be found on the IEC website.

The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the stability date indicated on the IEC website under "<http://webstore.iec.ch>" in the data related to the specific document. At this date, the document will be

- reconfirmed,
- withdrawn,
- replaced by a revised edition, or
- amended.

INTRODUCTION

IEC 60364-6 stipulates standardized conditions for the initial test of power installations in TN, TT or IT systems for continuous monitoring and for testing these installations after modifications. In addition to general references for the performance of the tests, IEC 60364-6 contains requirements that have to be verified by measurements. Only in a few instances, for example when measuring the insulation resistance, does IEC 60364-6 contain details of the characteristics of the measuring device to be used. Circuits which are given as examples in IEC 60364-6, and referred to within the text of that document, are generally not suitable for practical use.

The tests are carried out in installations where hazardous voltages can occur and where careless use or a defect in the equipment can easily cause an accident. Therefore, the technician has to rely on measuring devices which ensure safe test methods, in addition to simplifying the measurements.

The application of the general safety regulations for electrical and electronic measuring devices (IEC 61010-1) for testing the protective measures is not sufficient in itself. The performance of measurements in the installation can cause hazards not only to the technician, but also to third persons, depending on the measuring method used.

Likewise, reliable and comparable results of measurement with measuring devices from different manufacturers are an important precondition in order to obtain an objective assessment about the installation, for example when the installation is handed over for periodic tests, for continuous insulation monitoring or in the case of performance warranty.

The IEC 61557 series has been established with the aim of stipulating common principles for measuring and monitoring equipment for testing electrical safety and measuring performances in systems with nominal voltages up to 1 000 V AC and 1 500 V DC which correspond to the above-mentioned characteristics.

For that reason, the following common requirements have been stipulated in IEC 61557-1 (other parts of IEC 61557 can specify additional requirements or deviations):

- protection against extraneous voltages;
- class II protection (except insulation monitoring devices and insulation fault location systems);
- requirements and safety precautions against hazardous touch voltages at the measuring device;
- requirements for the assessment of connection configurations with respect to wiring errors in the tested equipment;
- special mechanical requirements;
- measuring methods;
- measured quantity;
- specification of the maximum operating uncertainty;
- requirements for testing the influencing quantity and the calculation of the operating uncertainty;
- uncertainties of the measuring device at the thresholds specified in the respective standards;
- specification of the nature of type and routine tests and the required conditions for testing.

Contrary to the usual convention, terms and definitions that occur more than once in another part of the series are listed in IEC 61557-1:2019, Clause 3. Only terms and definitions specific to the respective part of IEC 61557 are listed in Clause 3 of that part.

ELECTRICAL SAFETY IN LOW VOLTAGE DISTRIBUTION SYSTEMS UP TO 1 000 V AC AND 1 500 V DC – EQUIPMENT FOR TESTING, MEASURING OR MONITORING OF PROTECTIVE MEASURES

Part 1: General requirements

1 Scope

This part of IEC 61557 specifies the general requirements applicable to measuring and monitoring equipment for testing the electrical safety in low-voltage distribution systems with nominal voltages up to 1 000 V AC and 1 500 V DC.

When measuring equipment or measuring installations involve measurement tasks of various measuring equipment covered by this series of standards, then the part of this series relevant to each of the measurement tasks is applicable.

NOTE The term "measuring equipment" will hereafter be used to designate "testing, measuring and monitoring equipment".

Other parts of IEC 61557 can specify additional requirements or deviations.

This document does not cover functional safety or cybersecurity.

2 Normative references

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their content constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition cited applies. For undated references, the latest edition of the referenced document (including any amendments) applies.

IEC 60038:2009, *IEC standard voltages*

IEC 60529:1989, *Degrees of protection provided by enclosures (IP code)*

IEC 60529:1989/AMD1:1999

IEC 60529:1989/AMD2:2013¹

IEC 61010-1:2010, *Safety requirements for electrical equipment for measurement, control and laboratory use – Part 1: General requirements*

IEC 61010-1:2010/AMD1:2016²

IEC 61010-031, *Safety requirements for electrical equipment for measurement, control and laboratory use – Part 031: Safety requirements for hand-held and hand-manipulated assemblies for electrical test and measurement*

¹ A consolidated version of this publication exists, comprising IEC 60529:1989, IEC 60529:1989/AMD1:1999 and IEC 60529:1989/AMD2:2013.

² A consolidated version of this publication exists, comprising IEC 61010-1:2010 and IEC 61010-1:2010/AMD 1:2016.

IEC 61010-2-030:2017, *Safety requirements for electrical equipment for measurement, control, and laboratory use – Part 2-030: Particular requirements for equipment having testing or measuring circuits*

IEC 61010-2-032, *Safety requirements for electrical equipment for measurement, control, and laboratory use – Part 2-032: Particular requirements for hand-held and hand-manipulated current sensors for electrical test and measurement*

IEC 61010-2-034:2017, *Safety requirements for electrical equipment for measurement, control, and laboratory use – Part 2-034: Particular requirements for measurement equipment for insulation resistance and test equipment for electric strength*

IEC 61326-1:2012, *Electrical equipment for measurement, control and laboratory use – EMC requirements – Part 1: General requirements*

IEC 61557-8:2014, *Electrical safety in low voltage distribution systems up to 1 000 V AC and 1 500 V DC – Equipment for testing, measuring or monitoring of protective measures – Part 8: Insulation monitoring devices for IT systems*

IEC 61557-9:2014, *Electrical safety in low voltage distribution systems up to 1 000 V AC and 1 500 V DC – Equipment for testing, measuring or monitoring of protective measures – Part 9: Equipment for insulation fault location in IT systems*

SOMMAIRE

AVANT-PROPOS	28
INTRODUCTION	30
1 Domaine d'application	32
2 Références normatives	32
3 Termes et définitions	33
4 Exigences.....	37
4.1 Exigences générales.....	37
4.2 Grandeurs d'influence – Incertitude de fonctionnement (<i>B</i>), incertitude de fonctionnement en pourcentage (<i>B</i> [%]).....	38
4.3 Conditions de fonctionnement assignées	39
4.4 Dispositif d'essai des batteries.....	39
4.5 Sécurité	39
4.6 Compatibilité électromagnétique	40
4.6.1 Immunité	40
4.6.2 Emission.....	40
4.7 Résistance mécanique aux vibrations	40
5 Marquage et instructions de fonctionnement.....	40
5.1 Généralités	40
5.2 Marquage	40
5.3 Instructions de fonctionnement	40
5.3.1 Exigences de performance	40
5.3.2 Informations diverses	41
6 Essais	41
6.1 Généralités	41
6.2 Incertitude de fonctionnement.....	41
6.2.1 Généralités.....	41
6.2.2 Influence du changement de position.....	41
6.2.3 Influence de la température	41
6.2.4 Influence de la tension d'alimentation	41
6.3 Dispositif d'essai des batteries.....	42
6.4 Essais de sécurité.....	42
6.5 Essais de CEM	42
6.6 Exigences mécaniques	42
6.7 Marquage et instructions de fonctionnement	42
6.8 Enregistrements.....	42
Annexe A (informative) Description de l'application du GUM dans la série IEC 61557	43
A.1 Introduction.....	43
A.2 Modèle de base pour l'évaluation des résultats en conditions de fonctionnement	43
A.2.1 Généralités.....	43
A.2.2 Incertitude type d'un résultat.....	43
A.2.3 Incertitude élargie.....	44
A.2.4 Incertitude de fonctionnement relative	44
A.2.5 Incertitude d'étalonnage	44
A.3 Calcul de l'incertitude de fonctionnement comme base pour le 4.1.....	45
A.3.1 Incertitude type.....	45

A.3.2	Incertitude de fonctionnement selon le 4.1.....	45
Annexe B (informative)	Aspects environnementaux.....	46
B.1	Introduction.....	46
B.2	Lignes directrices pour établir la déclaration de matériaux et les informations de fin de vie	47
B.2.1	Généralités.....	47
B.2.2	Lignes directrices pour la déclaration de matériaux	47
B.2.3	Lignes directrices de fin de vie	47
B.2.4	Exemple de déclaration de matériaux et d'informations de fin de vie.....	48
Bibliographie.....		50
Figure B.1 – Composants répertoriés pour la fin de vie d'un produit.....		49
Tableau B.1 – Teneur en matière conformément aux classes de matériaux de l'IEC 62474		48

COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE

SÉCURITÉ ÉLECTRIQUE DANS LES RÉSEAUX DE DISTRIBUTION BASSE TENSION AU PLUS ÉGALE À 1 000 V C.A. ET 1 500 V C.C. – DISPOSITIFS DE CONTRÔLE, DE MESURE OU DE SURVEILLANCE DE MESURES DE PROTECTION

Partie 1: Exigences générales

AVANT-PROPOS

- 1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l'IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent également aux travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des conditions fixées par accord entre les deux organisations.
- 2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC intéressés sont représentés dans chaque comité d'études.
- 3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final.
- 4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières.
- 5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification indépendants.
- 6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication.
- 7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l'IEC, pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de toute autre Publication de l'IEC, ou au crédit qui lui est accordé.
- 8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication.
- 9) L'attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l'IEC peuvent faire l'objet de droits de brevet. L'IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de brevets et de ne pas avoir signalé leur existence.

La Norme internationale IEC 61557-1 a été établie par le comité d'études 85 de l'IEC: Equipement de mesure des grandeurs électriques et électromagnétiques.

Cette troisième édition annule et remplace la deuxième édition parue en 2007. Cette édition constitue une révision technique.

Cette troisième édition inclut les modifications techniques majeures suivantes par rapport à l'édition précédente:

- a) alignement des termes sur ceux de l'IEC 60050;

- b) mesure de l'incertitude revue conformément aux équations données en 4.2 du Guide ISO/IEC 98-3:2008 (GUM);
- c) mise à jour des références aux exigences de sécurité et de CEM;
- d) mise à jour des références au marquage et aux instructions de fonctionnement;
- e) mise à jour des références aux essais de sécurité et de CEM;
- f) l'Annexe A comporte une explication du GUM;
- g) l'Annexe B porte sur les aspects environnementaux.

Le texte de cette Norme internationale est issu des documents suivants:

FDIS	Rapport de vote
85/689/FDIS	85/692/RVD

Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant abouti à l'approbation de cette Norme internationale.

Ce document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2.

Une liste de toutes les parties de la série IEC 61557, publiées sous le titre général *Sécurité électrique dans les réseaux de distribution basse tension au plus égale à 1 000 V c.a. et 1 500 V c.c. — Dispositifs de contrôle, de mesure ou de surveillance de mesures de protection*, peut être consultée sur le site web de l'IEC.

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de stabilité indiquée sur le site web de l'IEC sous "<http://webstore.iec.ch>" dans les données relatives au document recherché. A cette date, le document sera

- reconduit,
- supprimé,
- remplacé par une édition révisée, ou
- amendé.

INTRODUCTION

L'IEC 60364-6 stipule les conditions normalisées de l'essai initial des installations de distribution dans les réseaux TN, TT ou IT pour la surveillance permanente et pour les essais de ces installations après des modifications. Outre des indications générales relatives à la réalisation des essais, l'IEC 60364-6 contient des exigences qui doivent être vérifiées par des mesures. Dans certains cas seulement, par exemple lors de la mesure de la résistance d'isolement, l'IEC 60364-6 contient quelques indications précises concernant les caractéristiques de l'appareil de mesure à utiliser. Les circuits de mesure fournis comme exemples dans l'IEC 60364-6 et cités dans le texte de ce document ne sont généralement pas adaptés à un usage pratique.

Les essais sont effectués dans des installations où des tensions dangereuses peuvent être présentes et où une imprudence ou une panne peut facilement être à l'origine d'un accident. Le technicien doit donc utiliser des dispositifs de mesure qui non seulement simplifient les mesures, mais garantissent également des méthodes d'essai sûres.

L'application des exigences de sécurité générales relatives aux dispositifs de mesure électriques et électroniques (IEC 61010-1) n'est pas suffisante pour les essais des mesures de protection. Selon la méthode de mesure utilisée, la prise des mesures au sein de l'installation peut présenter des dangers pour le technicien et pour les tierces personnes.

De même, des résultats de mesure fiables et comparables avec des appareils de mesure de différents fabricants constituent une condition préalable importante pour une évaluation objective de l'installation, par exemple lors du transfert de l'installation pour essais périodiques, pour la surveillance permanente de l'isolation ou en cas de prestations de garantie.

La série IEC 61557 a été établie dans le but de développer des principes communs pour les dispositifs de mesure et de surveillance utilisés aux fins d'essai de la sécurité électrique et de mesure des performances dans des réseaux à des tensions nominales jusqu'à 1 000 V c.a. et 1 500 V c.c. correspondant aux caractéristiques susmentionnées.

Pour cette raison, les exigences communes suivantes ont été établies dans l'IEC 61557-1 (les autres parties de l'IEC 61557 peuvent spécifier des exigences supplémentaires ou des écarts):

- protection contre les tensions extérieures;
- protection de classe II (à l'exception des contrôleurs d'isolement et des dispositifs de localisation de défaut d'isolement);
- exigences et précautions de sécurité contre les tensions de contact dangereuses au niveau de l'appareil de mesure;
- exigences relatives à l'appréciation des configurations de branchement par rapport aux erreurs de câblage dans l'installation soumise à essai;
- exigences mécaniques particulières;
- méthodes de mesure;
- grandeur mesurée;
- spécification relative à l'incertitude de fonctionnement maximale;
- exigences relatives aux essais de la grandeur d'influence et au calcul de l'incertitude de fonctionnement;
- incertitudes de l'appareil de mesure aux seuils spécifiés dans les normes respectives;
- spécification relative à la nature des essais de type et des essais individuels de série et aux conditions exigées pour ces essais.

Contrairement à la convention habituelle, les termes et définitions utilisés plusieurs fois dans une autre partie de la série sont répertoriés à l'Article 3 de l'IEC 61557-1:2019. Seuls les termes et définitions propres à la partie concernée de l'IEC 61557 sont répertoriés à l'Article 3 de cette partie.

SECURITE ELECTRIQUE DANS LES RESEAUX DE DISTRIBUTION BASSE TENSION AU PLUS ÉGALE À 1 000 V C.A. ET 1 500 V C.C. – DISPOSITIFS DE CONTRÔLE, DE MESURE OU DE SURVEILLANCE DE MESURES DE PROTECTION

Partie 1: Exigences générales

1 Domaine d'application

La présente partie de l'IEC 61557 spécifie les exigences générales applicables aux dispositifs de mesure et de surveillance utilisés aux fins d'essai de la sécurité électrique dans les réseaux de distribution basse tension au plus égale à 1 000 V c.a. et 1 500 V c.c.

Lorsque des appareils ou installations de mesure impliquent des mesures avec différents appareils couverts par la présente série de normes, la partie de cette série de normes qui est pertinente pour un type de mesure donné est applicable.

NOTE Le terme "appareil de mesure" est utilisé dans la suite du texte pour désigner un "dispositif de contrôle, de mesure et de surveillance".

Les autres parties de l'IEC 61557 peuvent spécifier des exigences supplémentaires ou des écarts.

La présente norme ne couvre pas la sécurité fonctionnelle ou la cybersécurité.

2 Références normatives

Les documents suivants sont cités dans le texte de sorte qu'ils constituent, pour tout ou partie de leur contenu, des exigences du présent document. Pour les références datées, seule l'édition citée s'applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de référence s'applique (y compris les éventuels amendements).

IEC 60038:2009, *Tensions normales de l'IEC*

IEC 60529:1989, *Degrés de protection procurés par les enveloppes (code IP)*

IEC 60529:1989/AMD1:1999

IEC 60529:1989/AMD2:2013¹

IEC 61010-1:2010, *Règles de sécurité pour appareils électriques de mesurage, de régulation et de laboratoire – Partie 1: Exigences générales*

IEC 61010-1:2010/AMD1:2016²

IEC 61010-031, *Règles de sécurité pour appareils électriques de mesurage, de régulation et de laboratoire – Partie 031: Prescriptions de sécurité pour sondes équipées portatives et manipulées à la main pour mesurage et essais électriques*

¹ Il existe une version consolidée de cette publication, comprenant l'IEC 60529:1989, l'IEC 60529:1989/AMD1:1999 et l'IEC 60529:1989/AMD2:2013.

² Il existe une version consolidée de cette publication, comprenant l'IEC 61010-1:2010 et l'IEC 61010-1:2010/AMD1:2016.

IEC 61010-2-030:2017, *Exigences de sécurité pour appareils électriques de mesurage, de régulation et de laboratoire – Partie 2-030: Exigences particulières pour les appareils équipés de circuits d'essai ou de mesure*

IEC 61010-2-032, *Exigences de sécurité pour appareils électriques de mesurage, de régulation et de laboratoire – Partie 2-032: Exigences particulières pour les capteurs de courant, portatifs et manipulés à la main, de test et de mesure électriques*

IEC 61010-2-034:2017, *Exigences de sécurité pour appareils électriques de mesurage, de régulation et de laboratoire – Partie 2-034: Exigences particulières applicables aux appareils de mesure de la résistance d'isolement et aux appareils d'essai de rigidité diélectrique*

IEC 61326-1:2012, *Matériel électrique de mesure, de commande et de laboratoire – Exigences relatives à la CEM – Partie 1: Exigences générales*

IEC 61557-8:2014, *Sécurité électrique dans les réseaux de distribution basse tension au plus égale à 1 000 V c.a. et 1 500 V c.c. – Dispositifs de contrôle, de mesure ou de surveillance de mesures de protection – Partie 8: Contrôleur permanent d'isolement pour réseaux IT*

IEC 61557-9:2014, *Sécurité électrique dans les réseaux de distribution basse tension au plus égale à 1 000 V c.a. et 1 500 V c.c. – Dispositifs de contrôle, de mesure ou de surveillance de mesures de protection – Partie 9: Dispositifs de localisation de défauts d'isolement pour réseaux IT*